
 

 

 

 

 

 

V Pezinku, 11. marec 2022 

 

 

Vážené poslankyne, vážení poslanci, vážení členovia redakčnej rady mestských novín Pezinčan. 

 

V utorok, 8.3.2022 bol  tesne pred skončením úradných hodín na podateľňu mestského úradu 

doručený list od členov redakčnej rady (napísaný dňa 3.3.2022), adresovaný pánovi primátorovi 

a pani zástupkyni primátora mesta Pezinok. List sa objavil aj na sociálnej sieti Facebook. 

Dovoľte nám zaujať stanovisko mesta Pezinok k faktom uvedeným v predmetnom liste. 

Redakčná rada je na základe štatútu mestských novín Pezinčan poradným orgánom zriadená 

za účelom skvalitnenia obsahu Pezinčana. Zodpovedá za vyváženosť, objektívnosť a obsahovú 

kvalitu novín. Členov redakčnej rady vymenováva a odvoláva (pri neplnení podmienok štatútu) 

mestské zastupiteľstvo na návrh primátora mesta. 

Po obsahovej stránke spĺňajú  aktuálne vydávané mestské noviny Pezinčan všetky náležitosti 

vyplývajúce zo štatútu. 

Redakčná rada sa vo väčšine svojich pripomienok, ktoré zaslala do redakcie k novej šablóne 

novín a vydaným číslam novín 1/2022 a 2 /2022 , vyjadrovala k formálnym nedostatkom novín 

ako periodika (zalamovanie, predložky, medzery , písmo kurzíva, popisky k fotkám a pod.) a len 

veľmi okrajovo k ich obsahu.  

Našim cieľom je mať aktuálny, zrozumiteľný, zaujímavý a objektívny obsah vo všetkých 

rubrikách novín, čo sa nám na základe spätných väzieb potvrdzuje. 

Úlohou redakčnej rady nie je presadzovať, dopredu dohodnúť a sľubovať autorom pravidelné 

uverejňovanie ich rubriky v číslach, prípadne stanovovať do obsahu príspevky s autormi, ktoré 

sa oficiálne do redakcie na adresu pezincan@msupezinok.sk ani nedostali.  

 

Redakčná rada novinám vytýkala  v predmetnom liste hlavne nasledovné:  

1. Noviny tvoria z väčšej časti zamestnanci úradu 

Celkové zostavenie novín a tvorba samotného obsahu v rubrike Samospráva je v kompetencii 

referátu komunikácie, ktorý pri obsahových témach do tejto konkrétnej rubriky, intenzívne 

spolupracuje s odbornými referentmi z mestského úradu, podľa témy, ktorá sa spracováva. Kto 

iný by mal noviny tvoriť a zostavovať tak reálny a zároveň odborný a pre bežného občana 

zrozumiteľný obsah práve z oblasti samosprávy. Ostatné rubriky – od externých prispievateľov 

a autorov redakcia zostavuje do obsahu jednotlivých strán, prioritizuje rozloženie a uverejnenie 

vzhľadom na priestor v novinách. Pezinčan získal za obdobie máj až október 2021 skvelé 10. 

miesto v hodnotení radničných novín od Transparency International Slovensko, pričom aj 

hodnotené čísla zostavovali spoločne všetci zamestnanci referátu komunikácie, nielen pani 

Nina Bednáriková.  

2. Do dnešného dňa sme nevideli naživo grafika, ktorý dáva novinám výslednú podobu  

Vydavateľ novín, mesto Pezinok,  zodpovedá za obsah a grafické spracovanie novín. Nový 

grafik pre mestské noviny spolupracuje na príprave novín od čísla 1 /2022 a rovnako ako 

pôvodný grafik, pracuje pre mesto na základe zmluvy. Zmena grafika bola aj dlhodobá 
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požiadavka redakčnej rady, ktorá bola akceptovaná a zmena bola zrealizovaná.  Pripomienky, 

ktoré sme od redakčnej rady dostali , sme s grafikom prešli a tie, ktoré sme si odsúhlasili na 

zapracovanie, sa aj zapracovali. Samozrejme, noviny neustále vylaďujeme. Vyjadrenie, že chyby, 

ktoré redakčná rada uvádzala sa opakujú a neboli zapracované, je zavádzajúce, nakoľko 

zmysluplné upozornenia a rady, ako sme uviedli vyššie, boli zapracované – napríklad veľkosť 

písma, úpravy veľkosti nadpisov, formálne náležitosti periodika novín a pod. 

Opakovaná požiadavka redakčnej rady - zaplatiť p. Králikovú ako „prísediacu“ poradkyňu pre 

grafika, ktorú jej členovia viackrát opakovali, nebola akceptovaná. Odôvodnením je, že  

navrhované nie je reálne, na novinách pracuje externý grafik, o.i. aj vo večerných hodinách, ale 

rovnako z dôvodu, že mestu by tak vznikol ďalší  zbytočný náklad na tvorbu novín.  

3. Pravidlá a vízia redakčnej rady, ako by mal Pezinčan v budúcnosti vyzerať – členovia 

redakčnej rady boli s novým vizuálom oboznámení – bol im zaslaný a zároveň bol konzultovaný 

s jej členmi.  Spísané vyjadrenia pani Králikovej k šablóne novín sme spoločne prechádzali na 

stretnutí redakčnej rady.  Určite je dôležité spomenúť aj vyjadrenie- požiadavku pána Slimáka 

ako člena redakčnej rady „ vrátiť sa po januárovom vydaní novín k starej grafike“.  

 

Podľa štatútu novín Pezinčan majú mestské noviny plniť svoju hlavnú funkciu a to poskytovať 

dostupné a objektívne informácie, čo sa aj deje, preto nevidíme dôvod na prezentovaný postoj 

redakčnej rady. Poradný orgán má pre noviny veľký význam, pre efektívne a obojstranne 

užitočné fungovanie spolupráce je dôležité, aby aj prístup  členov redakčnej rady bol otvorený 

k zmenám a inému ako tradičnému prístupu, ktorý v Pezinčanovi fungoval dlhé roky – najmä 

po vizuálnej, ale aj obsahovej stránke novín.  Samozrejme, na zlepšovaní novín, budeme aj 

naďalej pracovať. 

 

 

S úctou,  

 

 

 

Ing. arch. Igor Hianik 

primátor mesta Pezinok  

 

 

a redakcia mestských novín Pezinčan  

 

 

 

 

 

  

 


